
Rada Miejska w Nowej Rudzie
Radni-Sesja

Protokół nr 47/2022

XLVII Sesja w dniu 13 kwietnia 2022 odbyła się w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, ul Rynek 1.
Obrady rozpoczęto 13 kwietnia 2022 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 11:27 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.
Radni obecni:
1. Andrzej Behan - Przewodniczący Rady Miejskiej
2. Marta Chojecka
3. Jacek Cichański
4. Andrzej Czerniatowicz
5. Zdzisław Druciak
6. Bogusław Frącek
7. Halina Gajcy
8. Dawid Jędrzejewski
9. Zbigniew Karczewski
10. Jolanta Kasprzyk
11. Marian Kocoń
12. Magdalena Lichwa
13. Jerzy Pulit
14. Janusz Staniocha
15. Jerzy Strawiński
16. Artur Turański
17. Jarosław Ubik
18. Regina Wałęsa
19. Kinga Wiechetek
20. Piotr Wróbel
21. Jadwiga Ziemska

Radny nieobecny :
Artur Turański

W sesji udział wzięli: 
1. Tomasz Kiliński - Burmistrz Miasta
2. Jan Szeląg - Skarbnik Miasta
3. Krzysztof Michalak - Radca Prawny

Ad.1. Otwarcie sesji i powitanie gości.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył nadzwyczajną sesję Rady
Miejskiej. Powitał radnych, zaproszonych gości oraz mieszkańców śledzących obrady za pomocą internetu.
Przewodniczący stwierdził, iż w sesji  uczestniczy 20 radnych co stanowi niezbędne quorum do podjęcia
uchwał. 

a)  odczytanie  wniosku  Burmistrza  Miasta  w  sprawie  zwołania  nadzwyczajnej  sesji  Rady  Miejskiej

Przewodniczący  Rady Miejskiej  odczytał  wniosek  Burmistrza  Miasta  dot.  zwołania  nadzwyczajnej  sesji
Rady Miejskiej (załącznik nr 1 do protokołu). Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał
pod głosowanie porządek obrad. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina Gajcy,  Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Jerzy Pulit,  Janusz
Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Jarosław  Ubik,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga
Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Marian Kocoń, Magdalena Lichwa
NIEOBECNI (1)
Artur Turański
edit:  błąd  elektronicznego  pomiaru  głosów.  Radni  Marian  Kocoń  oraz  Magdalena  Lichwa  byli  „za”
przyjęciem porządku obrad poprzez podniesienie ręki.

Ad.2. Podjęcie uchwał :
a)  w  sprawie  określenia  zakresu  pomocy  obywatelom  Ukrainy  w  związku  z  konfliktem  zbrojnym  na
terytorium tego państwa

Pan Jan Szeląg –  Skarbnik Miasta - artykuł 12 ust. 4 i 5 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z
konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa mówi o tym, iż jednostki samorządu terytorialnego mogą
podejmować tego typu uchwały określając zakres pomocy. W przedstawionej uchwale ppkt 1-4 zapisane są
w ustawie o pomocy państwa Polskiego, dodano punkt dotyczący aktywizacji zawodowej, ochrony zdrowia i
integracji obywateli Ukrainy ze szczególnym uwzględnieniem dzieci i młodzieży. W projekcie jest zapis, iż
uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą od dnia 24 lutego 2022r. dlatego, iż pierwsi uchodźcy na
terenie  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda  pojawili  się  blisko  tej  daty,  Wojewoda  wydał  zgodę  na  ich
zakwaterowanie od 3.03 na obiektach miejskich. Do budżetu wprowadzono mln zł z funduszu pomocy, do
tej pory otrzymaliśmy tylko 107tys zł, wniosek został złożony o kolejne środki by podmiotom świadczącym
usługi, w szczególności w zakresie pkt 1-4, przekazać środki. Niektóre już opłacone i zakupione rzeczy nie
zostały uwzględnione przez Wojewodę. Niezbędny był m.in. zakup pralek. Ustawa tego nie przewiduje ale
są to zakupy konieczne. W wielu jednostkach samorządu uchwały tego typu są podejmowane, środki zebrane
jako darowizny od osób fizycznych można za pomocą tej uchwały wydać.

Radny Piotr Wróbel – Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Budżetowej – opinia Komisji jest pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem
zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina Gajcy,  Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Jerzy Pulit,  Janusz
Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Jarosław  Ubik,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga
Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Marian Kocoń, Magdalena Lichwa
NIEOBECNI (1)
Artur Turański
edit:  błąd  elektronicznego  pomiaru  głosów.  Radni  Marian  Kocoń  oraz  Magdalena  Lichwa  byli  „za”
podjęciem uchwały poprzez podniesienie ręki.



Uchwała nr 364/XLVII/2022
w sprawie określenia zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na

terytorium tego państwa. 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Nowa Ruda

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – zmiany w budżecie dotyczą paragrafu 12 uchwały budżetowej, dodano
ust. 2 zgodnie z art 111 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy tj „W celu realizacji zadań związanych z
pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa upoważnia się
Burmistrza Miasta Nowa Ruda do: 
1) dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu, w tym dokonywania przeniesień wydatków 
między działami klasyfikacji budżetowej,
2) dokonywania zmian w planie  wydatków budżetu związanych z wprowadzeniem nowych inwestycji  lub
zakupów inwestycyjnych, o ile zmiana ta nie pogorszy wyniku budżetu.”
W budżecie jest mln zł z funduszu pomocy, klasyfikacja nie została dookreślona i 115tys zł tyt darowizn na
rzecz pomocy, mamy plan umożliwiający bieżące funkcjonowanie w tym zakresie.

Radny Piotr Wróbel – Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Budżetowej – opinia Komisji jest pozytywna.
Czy z tych środków zebranych od mieszkańców będą mogli korzystać również obywatele Ukrainy którzy
mają zakwaterowanie u osób prywatnych. 

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – uchwała jest uchwałą generalną dlatego dotyczy wszystkich
obywateli Ukrainy będących na terenie miasta Nowa Ruda, niezależnie gdzie są zlokalizowani.

Pan Tomasz Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  – inne  świadczenia  są  dla  osób przebywających w obiektach
miejskich  objętych  decyzją  Wojewody,  miasto  gwarantuje  im  zakwaterowanie  i  wyżywienie.  Wszyscy
obywatele Ukrainy przebywający w mieszkaniach prywatnych mają inne zasady jest to 40zł za osobodzień,
ale wydatki różnego rodzaju mogą być również ponoszone na te osoby np. nauka języka polskiego, która jest
prowadzona w Miejskim Ośrodku Kultury. Jest taka możliwość by w różny sposób wydatki kierować do
osób potrzebujących.

Radna Magdalena Lichwa – w Szkole Podstawowej Nr 7 jest b. dużo dzieci z Ukrainy – czy z tych środków
mogą  być  finansowane  wyjazdy  tych  dzieci  np.  do  kina?  Jest  to  30  dzieci,  pojawia  się  już  temat
finansowania, nie wszędzie można wejść za darmo.

Pan Tomasz Kiliński  –  Burmistrz  Miasta – tak,  można wspierać te  dzieci  i  obywateli  w różny sposób.
Decyzje będą rozpatrywane indywidualnie.

Radna Magdalena Lichwa – jak długo będą obywatele Ukrainy mieszkać w CTS. Czy znamy datę?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie w tej chwili. Ustawa
obowiązuje przez okres 2 miesięcy, zapewne będzie obowiązywała dłużej.  Jak długo będą przebywać w
naszych obiektach obywatele Ukrainy nie potrafi odpowiedzieć, bo sytuacja jest dynamiczna, Wojewoda
dąży do obniżenia kosztów utrzymania uchodźców na terenie województwa, jest to działanie ogólnopolskie,
my  tych  kosztów w dwóch  obiektach  nie  możemy obniżyć  i  o  tym na  bieżąco  informuje  Wojewodę.
Wojewoda w piśmie poinformował, iż do 15.04 podtrzymuje dotychczasowe zobowiązania odnośnie kwot za
pobyt uchodźców w naszych obiektach a po 15.04 zamierza obniżyć kwotę do 70zł. Urząd odpowiedział, iż
nie jest w stanie za tą kwotę utrzymać uchodźców, nie potrafi więc odpowiedzieć czy ktoś podejmie decyzję
o relokacji uchodźców z tych obiektów. Na pytanie Wojewody czy nie możemy przenieść uchodźców do
innych obiektów odpowiedź brzmi nie,  bo innych obiektów miasto nie posiada.  Sytuacja jest  trudna bo
mówimy o ok 350 osobach i nie bardzo wiemy jak to będzie funkcjonowało. Koszty pobytu obniżono do
minimum w innej  sytuacji  należałoby wydatki  pokrywać  z budżetu gminy co jest  niemożliwe  bo są  to
ogromne koszty.

Radna Magdalena Lichwa – czy wpłynęła kwota 500 plus do Miejskiego Ośrodka Pomocy czy obywatele
Ukrainy mają już te środki?



Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – 500 plus jest świadczeniem wypłacanym przez ZUS. Obywatele
Ukrainy wnioski składały, podobnie składały o świadczenia 300plus. Nie potrafi odpowiedzieć czy środki
zostały wypłacone.

Radna Jadwiga Ziemska – informuje, iż w ramach aktywizacji zawodowej 3 panie z Ukrainy znajdujące się
na obiektach CTS od dziś podjęły pracę w Spółdzielni Górnik. Odnośnie 500plus i 300plus w momencie
uzyskania numeru PESEL to świadczenie jest przyznawane.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Nowa Ruda. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina Gajcy,  Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Jerzy Pulit,  Janusz
Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Jarosław  Ubik,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga
Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Marian Kocoń, Magdalena Lichwa
NIEOBECNI (1)
Artur Turański
edit:  błąd  elektronicznego  pomiaru  głosów.  Radni  Marian  Kocoń  oraz  Magdalena  Lichwa  byli  „za”
podjęciem uchwały poprzez podniesienie ręki.

Uchwała nr 365/XLVII/2022
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Nowa Ruda. 

Ad.3. Zakończenie obrad.

Z okazji  zbliżających się Świąt Wielkanocnych Przewodniczący Rady Miejskiej złożył  radnym życzenia
świąteczne.
W związku z  brakiem dalszych głosów i  wyczerpania  porządku obrad  Przewodniczący  Rady Miejskiej
zamknął XLVII nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Projekty uchwał oraz uchwały podjęte
przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Protokołowała: Justyna Caban

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


